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Zusammenfassung

        
Nach einem historischen Rückblick über die Operationsmethoden zur Behandlung der portalen Hypertension wird über die Erfahrungen mit der Milztransposition nach Bengmark an sechs Kindern berichtet. Nach einer 2/3-Resektion wird die Restmilz in die Abdominalwand implantiert. Dies führt zur Bildung von subkutanen portosystemischen Anastomosen. Die Methode stellt eine echte Alternative dar zu den Shuntoperationen.


      
        
Summary

        
After a historical review of surgical therapy of portal hypertension experiences are reported with the technique of spleen transposition according to Bengmark in a group of six children. Two thirds of the spleen are removed and the rest is implanted into the abdominal wall. This causes development of subcutaneous portosystemic anastomosis. The method is a true alternative to portosystemic shunt operations.
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